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^öke. elleni küzdelmünk 
A tuberkulózis Magyarországon 

25—30 évvel ezelőtt olyan nagy 
számban szedte áldozatait, hogy az 
európai országok között nálunk 
volt legmagasabb a gtimőkóros ha-
lálozás. A tbc. ebben az időben 
elsősorban a kizsákmányolt és 
rossz szociális körülmények, között 
élő munkásság és a falusi paraszt-
ság körében pusztított. A régi 
rendszer statisztikái is kénytele-
nek voltak beismerni, hogy a kül-
városokban és a tanyavilágban 
6—8-szorta többen haltak meg 
évente tbc-ben, mint a jómódban 
élő — úgynevezett „polgári" ré-
teg — körében. Főleg a fiatalok 
között volt nagyszámú a megbete-
gedés és a halálozás. — Ezen nem 
is csodálkozhatunk, hiszen az ural-
kodó rétegnek nem volt érdeke 
komoly harcot kezdeni ez ellen a 
betegség ellen, mert náluk ri tkább 
volt a betegség, s ha mégis vala-
melyikük megbetegedett, megvolt 
hozzá a pénzük, hogy a drága kül-
földi szanatóriumokat megfizethes-
sék, vagy hogy teljes felgyógyulá-
sig ne kelljen dolgozniok. 

A tbc. elleni küzdelem, ha egvál-
talán ilyenről koimoly formában 
beszélni lehetne abban az időben, 
nem volt egységes. A különböző 
társadalombiztosító intézetek, em-
berbaráti egyesületek vagy egyes 
törvényhatóságok próbálkoztak a 
tbc. megfékezésével. Ezek létesítet-
tek ugyan tüdőgondozókat, de azok 
munká ja szerteágazó volt. Nem 
volt kellő számú gyógyintézeti ágy 
a betegek elhelyezésére. — A meg-
előzés. az egészségesek megvédése 
a fertőzéstől megoldhatatlan kér-
dés volt. Hogy a hivatalos állam-
hatalom mennyire nem törődött 
ezzel a kérdéssel, misem bizonyítja 
jobban, mint az, hogy az első tör-
vényes intézkedést, amely a tbc-vel 
foglalkozik, csak 1940-ben, 14 év-
vel ezelőtt hozták. 

Egycsapásra megváltozott azon-
ban a helyzet a felszabadulás után. 
A nép állama a maga feladatának 
tekintette és kezébe vette a tbc. 
elleni küzdelem megszervezését és 
egységes irányítását. — Kormány-
zatunk két, egymással összefüggő 
vonalon lépett fel a gümőkór meg-
fékezésére. Az egyik a betegfelku-
tatás és gyógyítás alapvető megja-
vítása, a másik a megelőzés, az 
egészségesek megvédése a fertőzés-
től. 

A beteglátogatás terén a felsza-
badulás óta többet értünk el, mint 
a megelőző 50 év alatt. A háború 
előtti 6000 tüdőbetegágy helyett 
ma már csaknem 11.000 gyógyin-
tézeti ágyunk működik. Nemcsak a 
régi intézeteket korszerűsítettük, 
hanem egész sor ú j gyógyintézetet, 
szanatóriumod létesítettünk. Elha-
gyott grófi kastélyok egész sora 
lett gyógyulást kereső dolgozók 
jól felszerelt szanatóriuma, Űjtí-
pusú intézmények: csont-tbc. sza-
natóriumok, erdei gyógyiskolák és 
iskola-szanatóriumok épültek. 

A járóbetegek ellátása és a meg-
előzés szolgálatában hatalmasan 
kiépült a gondozói hálózat. Ma 
már minden járásban működik jól 
felszerelt tbc. gondozó. Ezek fel-
adata nemcsak a kifogástalan be-
tegellátás, hanem a gondozó fele-
lős területe minden tbc-s problé-
májáért . Működéséről negyedéven-
kint beszámolni köteles. A járási 
gondonfek és fekvőintézetek irányí-
tását minden megyében ^ Megyei 
Tbc. Gohdozó végzi. Ez felelős a 
megye területén a betegfelkutatá-
sért, a betegeket gyógyintézetbe 
Utalja és figyeli a megbetegedések 
változását. Jelentéseit a magasabb 
szervek felé teszi meg. A megyei 
gondozók működését az Országos 
Tbc. Intézet ú t ján végső fokon az 
Egészségügyi Minisztérium irá-
nvítja. — Ez a szervezeti felépítés 
alkalmas arra, hogy a régi szétta-
goltság és tervszerűtlenség helyett 
egységesen és tervszerűen irányít-
sa a gümőkór elleni küzdelmet. 

Hatalmas fegyvert kaptak a gon-
dozók és gyógyintézetek a gümőkór 
leküzdésére a tbc. ellenes gyógy-
szerekben: melyek a streptomycin, 
a PAS és az isonicid. Kormányza-
tunk évente sok millió forint érté-
kű gyógyszert bocsát a gondozók 
rendelkezésére, ahol a betegek in-
gyen részesülnek gyógyszer-ellátás-
ban is. A fekvőintézetekben a 
gyógyszerek adása mellett egész 
sor új műtéti eljárás nyert alkal-
mazást, melyek segítségével régeb-
ben „gyógyíthatatlan" betegek 
nyerik vissza egészségüket. 

Ennek a megjavított betegellá-
tásnak hatalmas eredménye mutat-
kozott az utóbbi években. A gü-
mőkóros halálozás a háború előtti-
hez viszonyítva jelentős csökkenést 
mutat. Amíg 1938-ban Magyaror-
szágon mintegy 15 000 ember halt 
meg tbc-ben, addig 1953-ban nem 
egészen 4.000. — De a halálozás 
csökkenése mellett jelentős ere<J-

mény az is, hogy a tbc-ben elhal- tokra. Ezekkel a készülékekkel már 
tak korhatára az idősebb korúak 
felé tolódott ki. Ma már egyre rit-
kább a 30 éven aluli tbc-s halálo-
zás, az elhaltak több mint fele a 
40 éven felüli korra esik. 

A tbc-s fertőzés megelőzése, az 
egészségesek védelme a gümőkór 
elleni küzdelem másik igen fontos 
feladata. A megelőzés ma már a 
születéssel, sőt már előtte, a le-
endő anyák rendszeres és gondos 
ellenőrzésével kezdődik. Az újszü-
lött és csecsemő különösen érzé-
keny és fogékony a fertőzésre. 
Ezért a beteg terhes nő olyan szak-
intézetbe kerül, ahol a tüdőgyó-
gyász és a szülész szoros együttműkö 
dése biztosítja az anya gyógyulá-
sát és az újszülött megvédését a 
fertőzéstől. A megyénkben műkö-
dő szentesi kórház tbc-s szülőosz-
tálya országos hírű. 

Az újszülöttek védelme egyik 
legfontosabb feladatunk. A tbc. el-
leni védőoltás, a „BCG" az egész 
világon elterjedt és legtöbb állam-
ban, így Magyarországon is köte-
lező. A tudomány eldöntötte, hogy 
az ú j generáció tbc-től való meg-
védésének ez a leghatalmasabb 
fegyvere. Amióta hazánkban a 
BCG oltást alkalmazzuk, csaknem 
teljesen megszűnt a csecsemők 
rettegett megbetegedése, a gümős 
agyhártyalob. A gyermekklinikák 
statisztikái azt mutat ják, hogy az 
agyhártyalobos kisgyermekek 
95%-a nem volt tbc ellen védoltva. 
Ha fertőződik is a kisgyermek kint 
az életben, nem betegszik meg, ha 
BCG oltást kapott. Amely állam-
ban maradéktalanul végrehajt ják 
az újszülöttek védőoltását, ott fel-
számolják a tbc-s gyermekhalálo-
zást. Példa erre Csehszlovákia. 
Prágában 1953-ban egyetlen tbc-s 
halálozás sem volt az 1 éven aluli 
gyermekek között, mert valameny-
nyi védőoltást kapott. 

A megelőzést szolgálják a szű-
rővizsgálatok is. Minden gondozó 
végez szűrővizsgálatokat, kutat ja 
az eddig fel nem ismert fertőző 
gócot. A gondozó orvosa nemcsak 
az intézetben szűri á t csoportosan 
a dolgozókat, hanem hordozható 
röntgen segítségével átszűri a tá-
voli községeket, iskolákat, üzeme-
ket is. A beteg felkutatásával nem-
csak a betegen segít a gondozó a 
gyógykezelésbe vétellel, hanem 
védi a környezetét, az egészségese-
ket is a fertőzéstől. Az utóbbi 
években kormányzatunk több új , 
nagyteljesítményű röntgenkészülé-
ket állított üzembe szűrővizsgála-

nem átvilágítást végzünk, hanem 
az átvilágított tüdőről kis filmfel-
vételeket készítünk. A filmek fel-
nagyítva kerülnek vizsgálatra. 
Ezek az ernyőfénykép röntgenké-
szülékek szétszedhetők, szállítha-
tók és az a nagy előnyük, hogy a 
vizsgálatokat gyorsan, megbízható-
an és sokkal érzékenyebben vég-
zik, mint a röntgen-átvilágítás. — 
Magyarországon ma már több 
ilyen szolgálat működik és .évente 
mintegy 2 millió felvételt készíte-
nek. Ilyen készüléke van a szegedi 
Megyei Tbc. Gondozónak is, mely 
ebben az évben már 75.000 felvé-
telt készített és több olyan esetet 
derített fel, amikor a betegség még 
friss volt, s a beteg a bajáról nem 
is sejtett. 

A gümőkór felszámolására a fel-
szabadulás óta megtettük a biztató 
lépéseket. A halálozás lecsökkent, 
kevesebb a megbetegedés, és dol-
gozó népünk egyre növekvő egész-
ségügyi igénye megfogja hozni azt, 
hogy minden ember évente egy-
szer megvizsgáltassa tüdejét. A 
tbc. pedig nem lesz — mint régen 
— „Morbus Hungaricus", magyar 
betegség, hanem — reméljük — 
olyan ritka betegség ,mint ma már 
a kolera, vagy a pestis. 

dr. Nagy László, 
a szegedi Tbc. Gondozó Intézet 

vezető-főorvosa 

Néhány szó a hangos rádiósásról 
ós a bömbölő utcai megafonokról 

Láttuk — hallottuk.,. 
A Bölcsészkari faliújságokon ez az 

egyetlen szó fejezi ki a- munka lé-
nyegét: SZÜNET. Igen, most szü-
net van! De évközben, amikor még 
volt élet a Karon, a faliújságok 
öreg és porlepte cikkei szintén va-
lamiféle szünetet hirdettek. Vájjon 
mi a különbség a két szünet kö-
zött? Az, ami az agonizálás és a 
halál között. 

SZEGEDI EGYETEM 
A Szeeedl Tiidománvwrvetem, Orvos-
egyetem és Periaartelai Ffilskola lapja 

Szerkeszti a ezerkesztfiblTOt'ság 
tflartla: Az MDP Eeveteml és Frtlekolat 
Pértblrotteüea. a tudománveervetem 
rektora, n t Orvoseevetem rtékénl» 
a Ffllekola te.Rzca'iMa. n DISZ 4) • 

Szakszervezetek 
Telerop i 34—54 

Ceongrádmeeyet Nvomdoloarl V. 
Szeged. 4253 

Feleli« vezetői Vincz* Gvflrcr 

A nervísta szemlé-
let alapkövetelménye 
a nyugalom biztosí-
tása, a kellemetlen 
apró ismétlődő inge-
rek kikapcsolása! 
Nem ezt szolgálja a 
József Attila kollé-
gium portáján délu-
tánonként teljes 
hangerőre állítva ki-
helyezett valóban 
szép rádió! A női 
klinika operált bete-
geinek a nyári meleg 
miatt folyamatosan 
szellőző termeiben 
kétszeres erővel 

visszhangzik a vízál-
lásjelentéstől kezdve 
érzelmes tangókig 
minden műsor! Pihe-
nésről, nyugalomról 
ilyenkor szó sincs. 

Ugyanez a helyzet 
más változatban Sze-
ged közterein a korai 
reggeli órákban és 
délután, munkaidő 
után. A megafon 
bömböl, a legkülön-
bözőbb. sokszor váro-
si dolgozó számára 
érdektelen híreket, 
vagy éppen a legrek-
kenőbb melegben vi-
nasztnlii. az izzadtan 
botorkáló járókelőt a 
„Hómezőkön át" cí-
mű tanaó szövegével. 
Az utcán járó dolgo-
zók sietnek haza, a 
villamos is elég han-
aosan zakatol ahhoz, 
boav az emb*r ne 
hallja a közérdekű 
^íradást. r szekere-
ken utazók vedig 
szekerük zörgésétől 
nem hnllják az eset-
leg számukra éne-
kes híreket. Még 
i f m l"ttunk jártunk-
ban-keltünk.ben sze-
kerest, aki lovait a 

megafon ordító hang-
jáért megállította 
volna! 

Az a dolgozó, aki 
éjszakai műszak után 
reggel hazamegy és 
kicsit pihenni kíván, 
nem teheti meg ezt, 
mert a megafón fü-
lébe súg ja" kedve-
sen, ordítón, hívoga-
tón, hogy például: 
„Gyere velem járjuk 
el a lengyelkét, a 
lengyelkét, a lengyel-
két" stb.? Ha éppen 
nincs kedve „len-
gyelkét táncolni", ak-
kor vagy becsukja az 
ablakot és a meleg 
fülledt szobában vár-
ja a „délelőtti, ill. 
reggeli hangos híra-
dás végét", hogy 
végre csendben pi-
henhessen, vagy 
bosszankodva készül 
esti munkájára. Aki 
délután munkája 
után hazamegy ott-
honába és kitárva 
ablakát, kitekint, 
ijedten hőköl vissza, 
mert biztatást kap, 
hogy vásároljon a 
dús kirakatú üzletek-
ben. Ha eszébe is 
juttatia a vásárlást 
— illően ordítva, — 
már •bezártak, ha pe-
dig szüksége volt va-
lamire, azt hazame-
net beszerezte való-
ban gazdag raktárú 
üzleteinkben. így az-
tán lassan kialakul 
az a kép, hogy csak 
azok hallgatják a 
„hangos híradást" — 
amely például fővá-
rosunkban ismeretlen 
fogalom — akik la-
kóhelyüknél fogva 

rát 
úgy 

kényszerülnek 
Kell hallani, 
bömböl! 

Hát hallgatjuk, de 
nem értjük1 Azért 
nem, mert elsősorban 
az utcai forgalom 
, ¿avarja az adásV'f 
azután meg azért, 
mert az adás rosszl 
Annyira hangos, hogy 
a Sztálin-körút véi 
gén elhelyezett me-t 
gafón hangja taláU 
kőzik a Dugonics-' 
téri megafon azonos 
hullámhosszú hang-
jával, s ezenfelül a 
nagy hangerő miatt 
is egymásba folynak 
a szavak! Tehát ha 
szeretnénk is hallgat-
ni valamit a hangos 
híradásból, nem tud-
juk, mert nem értjük. 

Hát akkor kiknek 
hangzik a hangos 
híradó? Akik ráérő-
sen álldogálnak a 
sarkokon? Az illeté-
keseknek meg keU 
lene vizsgálniuk ezt 
a kérdést. S ha a 
vizsgálat úgy látja, 
hogy ez szükséges és 
nélkülözhetetlen vom 
lamí városunk életé-> 
ben, akkor legalább 
intézkedjék egész-
ségügyi szempontból, 
az idegrendszer kU 
mélésének jegyében 
úgy, hogy ha kell, 
hát szóljon a mega-
fón. de HALKAN! 

Még egy kérdés: 
ha fontos a hangos 
hiradás. akkor a vöd-
rös körúton kívüli 
részein miért nincs 
menafón? Csak a 
Belváros lakóinak 
kell a menafón révén 
jól tájékozottaknak 
lenniük? 

Dr. B. 1 

II |6 munka megérdemelt íulaima 
Egy éve annak, hogy Pártunk 

Központi Vezetősége nyilvánosság-
ra hozta nagyjelentőségű határoza-
tát, amelyben feltárta azokat a hi-
bákat, amelyeket a szocialista épí-
tés terén elkövettünk. Az ú j kor-

O s z l á l y f ő n ö k i m u n k a a f ő i s k o l á n 
Az osztályfőnöki intézmény a 

felsőoktatás vonalán rövid múltra 
tekint vissza. Az 1951. évben ki-
adott Rendtartás alapján az egye-
temeken és főiskolákon beveze-
tett csoportrendszer, bár komoly 
előrehaladást jelentett az oktató-
nevelőmunka megszervezése és vég-
zése, a tanulmányi fegyelem meg-
szilárdítása és a hallgatók ellen-
őrzése terén, több okból kifolyó-
lag nem tudta feladatát betölteni. 
A csoportok tényleges vezetésének 
kuszáltsága, a tanszékvezetők, a 
taneegédszemélyzet, valamint a 
csoportmegbízottak szerepének 
és felelősségének tisztázatlansága, 
a nem mindig rendszeres irányítás 
következtében a csoportok mun-
ká ja a kezdési időszakban nem 
volt kellően tartalommal meg-
töltve. 

A Közoktatásügyi Minisztérium 
az 1951—52. tanév megnyitása 
előtt a közben szerzett tapasztala-
tok alapján rendeletileg intéz-
kedett a csoportrendszer tovább-
fejlesztéséről és megszilárdításáról. 

Ennek ellenére azonban a cso-
portok munkájában és irányításá-
ban továbbra is fogyatékosságok 
mutatkoznak, amelyek szükségessé 
tették az irányítás további meg-
javítását. 

Ezek után határozta el magát a 
Közoktatásügyi Minisztérium arra, 
hogy a felsőoktatási intézmények-
nél bevezesse az u. n. „osztályfő-
nöki" rendszert, 

Ennek az intézménynek a létre-
hozása arra az időre esett, ami-
kor az egyetemi és főiskolai hall-
gatók erkölcsi-politikai nevelé-
sének az ügye egyre fokozottabb 
mértékben előtérbe került. 

Az. osztályfőnöki rendszer beve-
zetése a csoportok munkájának 
további javulását eredményezte, 
ugyanakkor azonban az egyálta-
lában nem megfelelő osztályfő-
nöki elnevezés is egyes intézmé-
nyeknél c«ábftólag hatott nem 
egy osztályfőnökre, hogy a kö-
zépiskolai osztályfőnöki gyakorlatot 
bizonyos vonatkozásaiban felső-
oktatási vonalra is mechanikusan 
átvigye. 

Az osztályfőnöki rendszert élct-

alig telt el egy esztendő, amikor 
hirek terjedtek el az osztályfő-
nöki rendszer megszűnéséről. Ab-
ban az időben az egyik főiskolai 
osztályfőnök részéről is felvető-
dött az a kérdés, hogy szükség 
van-e osztályfőnöki intézményre a 
főiskolán. 

Az osztályfőnöki rendszerrel 
kapcsolatos tapasztalatok alapján 
erre a valószínűleg máskor is még 
felvetődő kérdésre csak azt lehet 
válaszolni most is, hogy a főisko-
lán az osztályfőnöki intézményre 
— már a két&ves képzési időre 
való tekintettel is — bizonyos mó-
dosítással ugyan, de szükség van. 

A középiskola és a főiskola kö-
zötti átmenet sok olyan kérdést 
vet fel, amelynek megoldása leg-
eredményesebben éd osztályfőnö-
kök révén valósítható meg. A fő-
iskolára kerülő hallgatóknak 
tanulmányi és sok esetben egyéb 
körülményei is a középiskolához 
viszonyítva alapvetően megvál-
toznak és az ebből a változásból eredő 
különböző nehézségeket; az osztály-
főnökök segítségével a hallgatók 
könnyebben tudják leküzdeni. 

Az eddigi tapasztalatok azt mu-
tatják. hogy az osztályfőnöki 
rendszerre az első év folyamán, 
különösképpen az első félévben 
feltétlenül szükség van, hogy az 
elsőéves hallgatóknak az ú j lég-
körbe való beleilleszkedése a fo-
kozatosság elvének érvényesülése 
mellett zökkenőmentesen biztosít-
ható legyen. 

Nyilvánvaló tehát, hogy köny-
nyelmüség lenne felszámolni az 
egyéni és közösségi nevelésnek ezt 
a fontot szervezetét. A szegedi 
Pedagógiai Főiskolán az 1953—54. 
tanévben az osztályfőnöki mun-
ka megvizsgálására kiküldött bi-
zottság is a tapasztalatok alap-
ján helyeselte az osztályfőnöki in-
tézménynek fenntartását az első 
évesek számára. 

Ezzel szemben a másodéven 
már módosítani lehet az osztály-
főnöki rendszert. A jellege ekkor 
már inkább patronáló legyen, 
hiba volna azonban az első évben 
megkezdett nevelőmunkáról le-
mondani, annál is inkább, mivel 

fehívó rendelet megjelenése után helyes módszerek alkalmazásá-

val az osztályfőnökök igen ered-
ményes munkát tudnak végezni a 
hivatástudatra, önállóságra, etb. 
nevelés terén. Hallgatóinkat a 
kétéves képzési időre való te-
kintettel fokozottabb mértékben 
kell önállóságra, helytállásra ne-
velni, ha azt akarjuk, hogy a rö-
vid képzési idő után a főisko-
láról munkahelyükre kikerülve 
közösségeiket szervezni ée vezetni 
tudjanak, e kiipesek legyenek 
felmerülő bonyolult problémákat 
önállóan és helyesen megoldani. 

A metódikusi intézmény beve 
zetése az osztályfőnöki munka szá-
mára újabb lehetőségeket nyitot-
amint az az egyik osztályfőnöki 
értekezleten, megállapítást nyert. 
Az osztályfőnökök lelkiismeretes 
munkával hatásosan tudják támo-
gatni a gyakorlati képzés ügyét 
is. 

Az osztályfőnökök munkája 
azonban csak akkor lesz valóban 
eredményes, ha állandóan szoros 
kapcsolatot tartanak íremcsak a 
tanszékekkel, a Tanulmányi Osz 
tállyel, hanem a párt- és a DISZ 
szervezettel is. Nem lehet eléggé 
hangsúlyozni azt, hogy az osz-
tályfőnököknek aktívan kell tá-
mogatniok a DISZ minden meg-
mozdulását. A főiskolai osztály-
főnök a középiskolai osztályfő-
nökökkel ellentétben nem irá-
nyítja a DISZ-munkát, azonban 
joga van, sőt kötelessége is azt 
bírálni és a hibák kijavítására 
javaslatot fenni. 

A DISZ-szol való kapcsolat 
azonban nem korlátozódhat a cso-
port DISZ-felelősével való kap-
csolatra. Az osztályfőnököknek ál-
landó összeköttetést kell kiépite-
niök bz illetékes alapszervi DISZ-
ve/ietőséggel és a pártszervezet ré-
széről a DISZ-vezetőségek mellé 
kiküldött instruktorokkal. Ezen a 
téren még adódnak hiányosságok. 
Minden egyes osztályfőnöknek meg 
kell értenie azt, hogy a pártinstruk-
torokkal és az alapszervi DISZ-
vezetőséggel kiépített szoros kap-
csolat mind az osztályfőnöki, mind 
a DTSZ-munka további megjavítá-
sának egyik legfontosabb záloga. 

, i Palásthj/ László. _ 

mányprogramm célul tűzte ki a* 
ötéves terv beruházási összegének 
megfelelő átcsoportosításával az 
életszínvonal fokozatos emelését. E 
cél vezette kormányunkat akkor, 
amikor a sorozatos árleszállítások 
mellett — amelyek az egész dolgo-
zó nép életszínvonala emeléséhez 
hozzájárultak — fokozott segítséget 
adott a tanulóifjúság számára. 

A februárban végrehajtott ösz-
töndíjrendezéssel, a segélyek és a 
tanulmányi prémium jelentős fel-
emelésével a Természettudományi 
Kar hallgatói az elmúlt félévben 
kb. 700.000 forinttal kaptak több 
anyagi támogatási, mint az előző 
félévben. 

A jelentős anyagi támogatáson 
kivül hallgatóink egy része a Mi-
nisztertanács határozata értelmében 
jutalomüdülésben vesz részt. Azok 
a hallgatók, akik egész évi munká-
juk során kiérdemelték, vagy egész-
ségi állapotuk ezt indokolttá teszi, 
részesülnek elsősorban üdülésben. 
Ez az üdülés kitüntetés, a jó mun-
ka jutalma. A Természettudományi 
Kar részéről az Idei nyáron sokkal 
több hallgató megy üdülni az or-
szág különböző részeibe, mint az 
elmúlt években. Az üdülés és az 
utazás teljesen Ingyenes. Az üdülő 
hallgatók részére az üdülő környé-
kére kirándulásokat szerveznek, 
sportolási lehetőségeket biztosíta-
nak. Az alföldi tavak mentén hall-
gatóink számára a fürdés és a csó-
nakázás is ingyenes. 

A Természettudományi Karról 5t 
hallgató megy 10—10 napos plh<^ 
nésre. Fonyód, Pétfürdő, Sóstó, Bol-
dogkőváratja és Gyopárosfürdő 
vár ja kiváló hallgatóinkat, köztük 
Lakatos István III. éves földrajz-
geológia szakos, Jancsó Hilda III. 
eves vegyész szakos Rákosi ösztön-
díjas hallgatókat, Erdélyi Lajos II. 
éves biológia-kémia szakos kitűnő 
rendű tanulmányi csoportvezetőt; 
Székely Sándor és Furka Árpád 
DISZ funkcionáriusok bt üdülés 
keretén belül a DISZ Központi Ve-
zetőség által rendezendő titkári 
tanfolyamon vesznek részt. 

Hallgatóink közül többnek, mint 
például Mészáros Mária. Maros-
vári Sándor és Geosel Zoltánnak az 
üdülés egészségi állapotuk helyre-
állítását Is szolgálja. 

Bízunk abban, hogy — ar előző 
évekhez hasonlóan — az üdülésre 
küldött hallgatóink a következő 
években végzett ló munkájukkal 
Igyekeznek meghálálni pártunk és 
kormányunk gondoskodását. 


